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Informator Powiatu Legionowskiego ukazuje się w Jabłonnie  Nieporęcie  Wieliszewie  Serocku  Legionowie
 INWESTYCJE

Jest umowa  
na rondo 

s. 3

WIEŚCI Z POWIATU

Kolej wróciła nad 
Jezioro Zegrzyńskie

s. 2

 KULTURA 

Koncert  
na jubileusz

s. 7

Powiatowi radni pozytywnie ocenili sprawozdanie z wykonania zeszłorocznego budżetu i na czerwcowej sesji (26 czerwca) udzielili 
Zarządowi Powiatu absolutorium, a po zapoznaniu się z raportem o stanie powiatu legionowskiego i dyskusji w tym temacie podjęli 
uchwałę w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu wotum zaufania.

Absolutorium i wotum zaufania dla Zarządu Powiatu

Na zdjęciu od lewej: członek Zarządu Powiatu Artur Stankiewicz, członek Zarządu Powiatu Przemysław Cichocki,  
członek Zarządu Powiatu Grzegorz Kubalski, skarbnik Powiatu Katarzyna Rembelska, starosta legionowski Sylwester Sokolnicki, 
wicestarosta legionowski Konrad Michalski i sekretarz Powiatu Paweł Trawkowski

Powiatowe Centrum Integracji Społecznej  
ze Znakiem Jakości Ekonomii Społecznej.  
Na zdjęciu od lewej: Dyrektor Powiatowego 
Centrum Integracji Społecznej w Legionowie 
Dorota Wróbel-Górecka, Minister Rodziny 
i Polityki Społecznej Marlena Maląg  
oraz Sylwia Podgórna (PCIS)
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Jednym z najważniejszych wydarzeń w samorządowym  
kalendarzu jest udzielenie absolutorium zarządowi,  
czyli ocena i rozliczenie organu wykonawczego  
z realizacji zadań i sposobu prowadzenia gospodarki 
finansowej za miniony rok oraz stopnia wykonania 
uchwalonego przez radę budżetu.

Leszek Smuniewski
przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie  

A bsolutorium jest narzędziem kontro-
li sprawowanej przez Radę Powiatu 
nad Zarządem w zakresie wykonania 

budżetu uchwalonego na dany rok. Udzie-
lenie absolutorium oznacza, że według opi-
nii radnych budżet powiatu został wykona-
ny bez zastrzeżeń, zgodnie z założeniami 
i interesem mieszkańców. Taką procedurę 

Z przedstawionego sprawozdania wy-
nika ponadto, że w zeszłym roku Powiat 
przeznaczył blisko 48 mln zł na realiza-
cję zadań z zakresu oświaty i edukacyj-
nej opieki wychowawczej, 25,3 mln zł na 
działania na rzecz pomocy, polityki spo-
łecznej i rodziny, a ponad 31 mln zł wyda-
no na transport i łączność. Na bezpieczeń-
stwo publiczne i ochronę przeciwpożarową 
przeznaczono 11,7 mln złotych, a wydat-
ki na ochronę zdrowia wyniosły 4,1 mln zł. 

W 2022 r. na realizację inwestycji, do-
tacje majątkowe oraz na zakupy inwe-
stycyjne Powiat wydatkował 37,6 mln zł,  
w tym ponad 20 mln zł z zewnętrznych źró-
deł finansowania oraz ponad 17,5 mln zł  
ze środków własnych.

Pozytywne zaopiniowanie wykonania 
przez Zarząd budżetu jest potwierdze-
niem konsekwentnego utrzymywania kie-
runków rozwoju Powiatu Legionowskiego. 
W kolejnych latach nakłady na inwestycje 
drogowe oraz oświatę i zdrowie nadal bę-
dą wśród priorytetów Zarządu. Środki fi-
nansowe zasilą także sferę wsparcia osób 
najbardziej potrzebujących, w tym poprzez 
działalność Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie oraz Powiatowego Centrum Inte-
gracji Społecznej.

 KALINA BABECKA

Powiatowe Centrum Integracji 
Społecznej w Legionowie 
wyraźnie zaznaczyło swoją 
obecność podczas  
7. Ogólnopolskiego Forum 
Ekonomii Społecznej, 
otrzymując z rąk Minister 
Rodziny i Polityki Społecznej 
wyróżnienie w uznaniu 
szczególnych osiągnięć z okazji 
20-lecia ustawy o zatrudnieniu 
socjalnym, a także odbierając 
Znak Jakości Ekonomii 
Społecznej w kategorii  
Najlepszy pracodawca. 

PCIS znaczy jakość
Forum zorganizowano w dniach  

13-14 czerwca w Warszawie. W trak-
cie wydarzenia Powiatowe Centrum 

Integracji Społecznej w Legionowie miało 
okazję zaprezentować swoje działania jako 
przykład dobrej praktyki w zatrudnieniu 
socjalnym. Dyrektor PCIS przedstawiła 
autorskie działania, które są nowatorskie 
w pomocy społecznej, ale z uwagi na ich 
walor edukacyjny i motywacyjny zostały 
na stałe wprowadzone do oferty Centrum. 
Mowa tutaj o Ryneczku Pracy, konkursie 
Odpowiedzialni Społecznie czy realiza-
cji projektów wolontariackich. Wisienką 
na torcie było przyznanie Centrum Zna-
ku Jakości Ekonomii Społecznej za zajęcie  
III miejsca w kategorii Najlepszy praco-
dawca. – Rok 2023 jest szczególnie ważny 

dla centrów i klubów integracji społecznej, 
ponieważ jest to 20. rocznica uchwalenia 
ustawy o zatrudnieniu socjalnym, która 
umożliwiła tworzenie tego typu jednostek 
w Polsce. Tym bardziej więc cieszy nas, 
że zostaliśmy zauważeni i wyróżnieni na-
grodą w uznaniu szczególnych osiągnięć 
z okazji 20-lecia ustawy o zatrudnieniu so-
cjalnym. Natomiast Znak Jakości Ekonomii 
Społecznej w kategorii Najlepszy Praco-
dawca jest dla mnie personalnie wielkim 
wyróżnieniem. Najlepszym pracodawcą 
można być tylko wtedy, gdy współpracu-
je się z najlepszym zespołem. A ja mam 
szczęście współtworzyć nasz CIS z fanta-
stycznymi ludźmi – mówi dyrektor PCIS 
Dorota Wróbel-Górecka.
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Sylwester 
Sokolnicki
starosta legionowski
To był już kolejny rok, kiedy budżet po-
wiatu realizowano w trudnych warun-
kach. Wcześniejszy, pełen wyzwań 
czas pandemii COVID-19 zastąpiła re-
kordowo wysoka inflacja i związany 
z nią wzrost cen we wszystkich obsza-
rach gospodarki. Wciąż także trwa woj-
na w Ukrainie. Pomimo tych utrudnień 
budżet wykonany został na dobrym po-
ziomie. Udało się także pozyskać środ-
ki zewnętrzne, pozwalające na sfinan-
sowanie większej liczby inwestycji. 
Dziękuję członkom Zarządu za współ-
pracę, pracownikom starostwa, jedno-
stek powiatu i wszystkim osobom za-
angażowanym w realizację budżetu, 
a radnym Rady Powiatu w Legionowie 
za pozytywne zaopiniowanie jego roz-
liczenia.

Artur Stankiewicz  
członek Zarządu Powiatu
Powiatowe Centrum Integracji Spo-
łecznej w Legionowie po raz kolejny 
dowiodło, jak ważną i potrzebną peł-
ni misję, pomagając osobom długo-
trwale bezrobotnym i z problemami 
w powrocie na rynek pracy oraz do 
życia społecznego. Kompleksowość 
działań jest gwarancją doskonałych 
efektów i znakiem rozpoznawczym 
PCIS. Cieszę się, że wysiłki naszej 
jednostki znów zostały zauważone 
i docenione. 

przeprowadza się co roku we wszystkich 
jednostkach samorządu. W tym roku za 
udzieleniem absolutorium Zarządowi Po-
wiatu w Legionowie głosowało 16 radnych, 
7 wstrzymało się od głosu. Nikt nie głoso-
wał przeciwko.

Wysoka inflacja, wzrost cen energii 
czy kosztów prac budowlanych stanowiły 

ogromne wyzwanie i miały znaczący 
wpływ na ostateczny kształt zeszłorocz-
nego budżetu. Planowanie wydatków, jak 
również ich realizacja odbywały się ze 
szczególną ostrożnością oraz stosownie do 
realnych potrzeb i możliwości realizacji za-
dań. W 2022 roku dochody Powiatu wynio-
sły 151,1 mln zł, a wydatki 164,6 mln zł. 
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Przejazd między Wieliszewem a Ze-
grzem Południowym linią S4 zajmuje  
ok. 4 min. Pasażerowie zyskali dwa 

punkty umożliwiające wejście do pociągu –  
przystanek Wieliszew Centrum i stację 
Zegrze Południowe. W działania na rzecz 
przywrócenia połączeń kolejowych dla 
mieszkańców naszego powiatu na odcin-
ku pomiędzy Wieliszewem a Zegrzem Płd. 
zaangażowały się lokalne samorządy. Po-
wiat Legionowski od początku wspierał tę 
inwestycję i koordynował współpracę z in-
westorem - PKP PLK S.A. W październiku 
2015 roku z inicjatywy Starosty Legionow-
skiego podpisano list intencyjny o współ-
pracy w zakresie rewitalizacji i utrzyma-
nia linii kolejowej  nr 28 Wieliszew – Zegrze 
Południowe. Sygnatariuszami listu, poza 

wieści z powiatu
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Mazur 
wójt Gminy Nieporęt
Okrągły 60. jubileusz Jeziora Zegrzyń-
skiego, stał się znakomitym pretekstem 
do dyskusji na temat przyszłości nasze-
go wspólnego akwenu. Dlatego razem 
z Powiatem Legionowskim i Związ-
kiem Gmin Zalewu Zegrzyńskiego, 
pod honorowym patronatem Marszał-
ka Województwa Mazowieckiego, pod-
jęliśmy się organizacji konferencji po-
święconej tej tematyce. Spotkanie było 
nie tylko okazją do rzeczowej i ciekawej 
rozmowy na temat przyszłości Jeziora 
Zegrzyńskiego, ale również stanowiło 
gwarancję jego rozwoju. Wiem, że dzia-
łając razem, mamy dużo większe możli-
wość w należyty sposób zadbać o Jezio-
ro Zegrzyńskie i przeprowadzić jeszcze 
szereg inwestycji.

Centralnym punktem spotkania 
były panele dyskusyjne. Uczest-
niczyli w nich samorządowcy, 

naukowcy, wybitni sportowcy, polity-
cy oraz zaproszeni goście. Rozmowy 
moderował dr Jarosław Górski, ekspert 
ds. rozwoju lokalnego, wykładowca Uni-
wersytetu Warszawskiego. 

Pierwszy panel poświęcony był te-
raźniejszości i przyszłości Jeziora Ze-
grzyńskiego. Dyskutowano m.in. o po-
tencjale gospodarczym, turystycznym 
i rekreacyjnym akwenu, partnerskim 
współdziałaniu gmin oraz planach 
zrównoważonego rozwoju i przyszłych 
inwestycjach. Podczas drugiego panelu 

Samorządowcy z Kolna i okolic przy-
jechali nad Jezioro Zegrzyńskie z wi-
zytą studyjną, która odbyła się w ra-

mach projektu nakierowanego na szeroko 
rozumiany rozwój. W przygotowaniu pro-
gramu wizyty, organizowanej przez Cen-
trum Wsparcia Doradczego (CWD), po-
mocy udzieliła Lokalna Organizacja 
Turystyczna „Przystań w sercu Mazow-
sza”. Jej przedstawicielka zaś służyła go-
ściom regionu za przewodniczkę. 

Goście z Kolna odwiedzili gminę Se-
rock, gdzie zwiedzili m.in. pięknie zago-
spodarowaną plażę, trakt spacerowy nad 
Narwią oraz zbudowane w ubiegłym ro-
ku przez LGD Zalew Zegrzyński w part-
nerstwie z gminą tereny rekreacyjne w Ze-
grzu. W Nieporęcie odwiedzili Kompleks  
Rekreacyjno-Wypoczynkowy Nieporęt-Pi-
lawa, a w Wieliszewie Park Świętojański 
nad zrewitalizowanym przez gminę Jezio-
rem Wieliszewskim. We wszystkich tych 
miejscach zostali serdecznie przyjęci przez 
gospodarzy: w Serocku przez burmistrza 
Artura Borkowskiego i jego zastępcę Mar-
ka Bąbolskiego, w Nieporęcie przez dyrek-
tor kompleksu rekreacyjnego Anitę Madej 
i w Wieliszewie przez zastępcę wójta Mag-
dalenę Radzikowską.  JOANNA KAJDANOWICZ

Sześćdziesiąt lat minęło...

Po inspiracje nad jezioro

Kolej wróciła nad Jezioro Zegrzyńskie
Po 29 latach PKP PLK S.A. przywróciły połączenie kolejowe do Zegrza Południowego.  
Pociągi na odcinku Wieliszew – Zegrze Południowe rozpoczęły kursowanie 11 czerwca. 

Dziś, gdy inwestycja jest zrealizowana, mo-
żemy cieszyć się zrewitalizowanym szla-
kiem kolejowym, który pod względem 
wykonawczym stał się doskonałym przy-
kładem współpracy samorządowej i mię-
dzysektorowej.  
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samorządami wszystkich szczebli z po-
wiatu legionowskiego i pułtuskiego, by-
ło również Województwo Mazowieckie,  
PKP Polskie Linie Kolejowe i Zarząd Trans-
portu Miejskiego w Warszawie (ZTM). 
W porozumieniu określono ramy finan-
sowe przedsięwzięcia – środki zadeklaro-
wał Zarząd Województwa Mazowieckiego 
w ramach Regionalnego Programu Ope-
racyjnego Województwa Mazowieckiego 
2014-2020 w kwocie przekraczającej 80% 
kosztów przedsięwzięcia, ZTM  przy wspar-
ciu samorządowców zapewnił o urucho-
mieniu połączeń w ramach Szybkiej Kolei 
Miejskiej, a przedstawiciele samorządów 
pod przewodnictwem Powiatu Legionow-
skiego przyjęły rolę wspierających przed-
sięwzięcie na każdym etapie jego realizacji. 

poruszono kwestie sportu i rekreacji nad 
Jeziorem, a zwłaszcza tworzenia infra-
struktury sportowej i rekreacyjnej oraz 
możliwości, jakie akwen stwarza dla obec-
nych i przyszłych mistrzów sportu. Konfe-
rencję poprowadził dziennikarz i prezen-
ter Zygmunt Chajzer. 

Wydarzeniu towarzyszyła rocznico-
wa wystawa umieszczona w przestrze-
ni Kompleksu Rekreacyjno-Wypoczyn-
kowego Nieporęt-Pilawa. Obchody były 
również okazją do udokumentowania hi-
storii Jeziora Zegrzyńskiego oraz gmin po-
łożonych wokół niego w postaci książki, 
którą wydał Urząd Gminy Nieporęt. 

OPRAC. AMZ

Genowefa, Zegrze Południowe
Jestem bardzo zadowolona z pociągu do Zegrza Południowego.  
Będę chętnie korzystała, żeby pojechać na spacer do Legionowa, 
do lekarza lub na zakupy. To połączenie jest potrzebne i dobrze, 
że wróciło.

Grzegorz i Michalina, Borowa Góra
Cieszę się i dziękuję, że udało się zrewitalizować stare połącze-
nie. Mieszkam w okolicy, więc na pewno będę podróżował tą linią.  
Liczę na to, że ta nitka, zgodnie z planami, zostanie pociągnięta  
dalej. Czekamy na to. 

Monika, Piaseczno
Długi weekend spędziłam z córką w Serocku i do domu wracamy 
nowym połączeniem z Zegrza Południowego do Piaseczna, które 
bardzo ułatwi nam podróż i znacząco skróci jej czas z dwóch i pół 
godziny do godziny. To duże udogodnienie.

Marian, Legionowo
Pierwsze wrażenie po przejeździe nową trasą jest jak najlepsze. 
Zaskoczyła mnie duża liczba pasażerów. Myślę, że będzie to popu-
larne połączenie. Ja przyjechałem w celach turystyczno-historycz-
nych, chciałem odświeżyć dawne wspomnienia.

Pasażerowie o kolei do Zegrza Południowego:

Konferencja pn. „Łączy nas Jezioro Zegrzyńskie”, zorganizowana z okazji  
60-lecia powstania największego na Mazowszu zbiornika wodnego,  
odbyła się 3 czerwca w Nieporęcie.

Przedstawiciele partnerstwa „Wiele gmin – jeden cel”, w którym 
zrzeszone są Miasto Kolno, Powiat Kolneński oraz gminy Stawiski, 
Mały Płock, Kolno, Turośl, Grabowo i Jedwabne, odwiedzili nasz 
region, szukając inspiracji. 

Uczestnicy paneli dyskusyjnych nie tylko rozmawiali o przyszłości Jeziora 
Zegrzyńskiego. Wspominali też jego początki, zwracając uwagę na ogromy rozwój 
potencjału turystycznego i rekreacyjnego, jaki nastąpił na przestrzeni lat w tym regionie

Długo wyczekiwana rewitalizacja linii kolejowej do Zegrza Południowego doczekała się 
realizacji. Pasażerowie nie zawiedli, tłumnie zapełniając składy

Robert Wróbel
wiceprzewodniczący  
Rady Powiatu 

Transport publiczny jest przyszłością 
niezależnie od tego, jak bardzo lubimy 
własne przysłowiowe „4 kółka”. Jego 
dobra jakość - szczególnie tego opar-
tego o trakcję szynową - daje prze-
wagę w rozwoju wspólnoty lokalnej.  
To inwestycja kluczowa dla rozwoju 
regionalnego. I komfortu życia miesz-
kańców. Podpisując 8 lat temu w imie-
niu samorządowców list intencyjny 
w sprawie rewitalizacji kolei do Ze-
grza, miałem tę świadomość. Moją 
opinię podzielały wszystkie osoby, 
które wzięły udział w tym projekcie, 
a osób i instytucji zaangażowanych 
było wiele, zarówno na etapie inicjo-
wania projektu, jak i jego realizacji.

Przemysław 
Cichocki 
członek Zarządu Powiatu
Celem CWD jest wsparcie gmin i po-
wiatów w prowadzeniu innowacyj-
nej, skutecznej i efektywnej polityki 
rozwoju. Każde działanie podejmo-
wane w jego ramach ma służyć pod-
noszeniu jakości życia mieszkańców. 
Wizyty studyjne to szukanie inspira-
cji, pomysłów, dobrych praktyk. Cie-
szy mnie, że samorządy z innych czę-
ści kraju postrzegają nasz region jako 
źródło inspiracji i doceniają przedsię-
wzięcia u nas realizowane.
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Jest umowa na rondo 
7 czerwca Powiat Legionowski podpisał z wykonawcą – firmą Roboty Ziemne-Budowlane 
Janusz Mróz – umowę na przebudowę skrzyżowania ulic Jagiellońskiej (droga powiatowa  
nr 1819W) i Słowackiego w Legionowie. Powstanie w tym miejscu rondo.

W ykonawca za ponad 5 mln zł wy-
buduje rondo, które usprawni 
ruch oraz zwiększy bezpieczeń-

stwo w tej lokalizacji. Od dnia podpisania 
umowy wykonawca ma cztery miesiące 
na wykonanie ustalonych w kontrakcie 
prac.

Na zdjęciu od lewej: Skarbnik Powiatu Legionowskiego Katarzyna Rembelska, Zbigniew Mróz (Roboty Ziemne-Budowlane  
Janusz Mróz), starosta legionowski Sylwester Sokolnicki, wicestarosta legionowski Konrad Michalski, prezydent Miasta Legionowo 
Roman Smogorzewski

W ramach zadania położona zostanie 
nowa nawierzchnia, przebudowa-
ne będą częściowo zjazdy, chod-

niki oraz ścieżka rowerowa. Przejścia dla 
pieszych zostaną doświetlone, a sieć elek-
troenergetyczna przebudowana. Droga zy-
ska również nowe oznakowanie poziome 
i pionowe. Na skrzyżowaniu Wspólnej 
i Przedpełskiego powstanie czterowloto-
we rondo o średnicy zewnętrznej 26 m.

Prace na ul. Wspólnej, od skrzyżowania 
z drogą wojewódzką nr 632 w Komornicy 

do skrzyżowania z ul. Przedpełskiego, 
prowadzone są etapami. Sfrezowano na-
wierzchnię bitumiczną jezdni, rozebrano 
chodniki i zjazdy. Obecnie roboty brukar-
skie są na ukończeniu, usunięto również 
kolizje z sieciami energetycznymi. Kolej-
nym krokiem będzie położenie elemen-
tów nakładki bitumicznej.

Realizacja tak dużej inwestycji wiąże 
się z utrudnieniami zarówno dla miesz-
kańców, jak i dla kierowców. W miejscu ro-
bót ruch prowadzony będzie wahadłowo. 

Od końca marca trwają prace w ciągu drogi powiatowej nr 1822W –  
ul. Wspólna w Komornicy w gminie Wieliszew, na odcinku  
od ul. Przedpełskiego do DW 632. Roboty są już zaawansowane 
w ponad 30%.

1/3 w Komornicy 

 
 Konrad Michalski

wicestarosta legionowski
Budowa ronda na skrzyżowaniu drogi powiatowej i miejskiej Jagiellońska/Słowackie-
go to niełatwe zadanie. Ulica Jagiellońska to jedna z głównych arterii miasta, a prace 
będą odczuwalne przez kierowców. Jednak gdy rondo powstanie, poprawi to bezpie-
czeństwo, bo skrzyżowanie było bardzo niebezpieczne. W gronie Zarządu Powiatu 
od dawna przymierzaliśmy się do tej inwestycji. Dofinansowanie rządowe, które po-
zyskał Powiat, świadczy o skuteczności w pozyskiwaniu środków zewnętrznych. Wy-
konawcy życzymy powodzenia.

 
 

Mirosław Kado 
wiceprzewodniczący  
Rady Powiatu
Przebudowa ul. Wspólnej w Ko-
mornicy to największa w tym roku 
inwestycja drogowa realizowana 
przez Powiat Legionowski. Reali-
zowana jest zgodnie z harmonogra-
mem. Niemniej jako uczestnik ru-
chu drogowego próbuję zachować 
stoicki spokój, jadąc rowerem przez 
Komornicę. Najbardziej uspokaja 
mnie wtedy myśl o tym, jak bez-
piecznie i przyjemnie będzie po-
dróżować ul. Wspólną w niedale-
kiej przyszłości (po wakacjach, już 
we wrześniu).

Prace w Komornicy, pomimo dużego zasięgu, przebiegają zgodnie z planem

Roboty prowadzone są od wiaduk-
tu nad torami w Chotomowie do 
ronda na skrzyżowaniu ulic Kon-

waliowej i Kisielewskiego w Jabłonnie. 
Na całej długości inwestycji droga zyska 
nową, wzmocnioną nawierzchnię. W ra-
mach rozbudowy wykonane będą korek-
ty skrzyżowań. Ponadto powstaną chod-
niki, bezpieczne przejścia dla pieszych 
i zatoki autobusowe. Na wysokości skrzy-
żowania z ul. Jasną powstanie czterowlo-
towe rondo.

Do tej pory wykonano kanalizację desz-
czową na skrzyżowaniu z ul. Jasną, usu-
nięto kolizje z sieciami energetycznymi 
i teletechnicznymi, wybudowano ponad 
połowę zjazdów, rozpoczęła się prze-
budowa części chodników. W miejscu 
prac ruch prowadzony jest wahadłowo, 
w związku z czym należy przygotować 
się na utrudnienia.

Wartość zadania to 12 826 210,61 zł. 
Inwestycja otrzymała dofinansowanie 
w kwocie 5 mln złotych z Rządowego 
Funduszu Polski Ład: Program Inwesty-
cji Strategicznych.  AMZ

Trwają prace na dwukilometrowym odcinku drogi powiatowej  
nr 1820W w ciągu ulicy Partyzantów w Chotomowie. 

Partyzantów w przebudowie

Wykonawca wszedł na teren budowy 28 kwietnia i od tego czasu ma 30 tygodni  
na realizację zadania. Zaplanowane prace przebiegają zgodnie z harmonogramem

Grzegorz Kubalski 
członek Zarządu Powiatu

Inwestycja w ciągu ulic Chotomow-
ska - Partyzantów jest dość skompli-
kowaną inwestycją - ze względu m.in. 
na duże zurbanizowanie terenu i licz-
ne skrzyżowania wymagające zmia-
ny geometrii. Jej realizacja wymaga 
zatem czasu. Najważniejsze jest to,  
że prace są realizowane konsekwent-
nie, a zatem jeszcze w tym roku użyt-
kownicy drogi - tak kierowcy, jak i pie-
si - zyskają znacznie lepszy komfort 
przemieszczania się między Choto-
mowem i Jabłonną.

Inwestor dokonuje wszelkich starań, aby 
zastosowane rozwiązania w zakresie wy-
łączenia drogi z użytkowania były jak naj-
mniej uciążliwe. Przygotowany przez 
wykonawcę harmonogram prac został uło-
żony w sposób, który ma jak najbardziej 
ograniczyć możliwe utrudnienia powodo-
wane przez roboty. Prosimy Państwa o wy-
rozumiałość oraz zachowanie ostrożności 
w rejonie prowadzonych prac.

Powiat Legionowski pozyskał dofinan-
sowanie w wysokości 3,5 mln złotych 
z Rządowego Funduszu Polski Ład: Pro-
gram Inwestycji Strategicznych na reali-
zację tej inwestycji. Całkowita wartość za-
dania to 7 442 243,01 zł.

AMZ

Zgodnie z projektem czterowlotowe ron-
do będzie miało średnicę 26 m z wyspą cen-
tralą obsadzoną roślinami. W ramach inwe-
stycji powstaną również chodniki, zjazdy 
indywidualne oraz wyspy rozdzielające pa-
sy ruchu. Wybudowane od nowa lub przebu-
dowane zostaną także instalacje: kanalizacji 

deszczowej, sieci elektrycznej, oświetlenia 
ulicznego, gazowa oraz teletechniczna.

Rozpoczęcie prac planowane jest na li-
piec-sierpień, po oddaniu do użytkowania 
inwestycji realizowanej przez Miasto Legio-
nowo, tj. tunelu w ciągu ulic Polnej i Kwia-
towej na Bukowcu. W pierwszej kolejności 

roboty obejmą usunięcie kolizji i budowę sie-
ci. Główne roboty drogowe przypadną na 
okres wakacyjny. Ruch w obrębie prowadzo-
nych prac będzie zamknięty dla pojazdów.

Zadanie pn. „Rozbudowa skrzyżowa-
nia drogi powiatowej nr 1819W – ul. Jagiel-
lońskiej z drogą gminną ul. Słowackiego 

w Legionowie wraz z infrastrukturą” zo-
stało dofinansowane w ramach Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg w wysokości 80% 
kosztów kwalifikowanych robót budowla-
nych i inspektora nadzoru inwestorskiego.

AMZ/KB
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Najważniejszy dla dzieci dzień w roku przypada 1 czerwca. 
W Powiatowym Zespole Szkół i Placówek Specjalnych w Legionowie 
tradycyjnie zorganizowano go z pompą. 

Dziecięce świętowanie

Modernizacja wału coraz bliżej
Z informacji uzyskanych przez Powiat Legionowski od Przedsiębiorstwa Gospodarki Wodnej 
Wody Polskie wynika, że większość elementów procesu projektowego, związanego z inwestycją 
polegającą na przebudowie wału przeciwpowodziowego na odcinku Jabłonna – Nowy Dwór 
Mazowiecki, została już opracowana i odebrana.

Modernizacja wału przeciwpowodzio-
wego Wisły to jeden z kluczowych 
tematów, jakimi zajmuje się Powiat 

Legionowski. Na bieżąco monitorujemy po-
stępy prac przy tym przedsięwzięciu, pozo-
stając w stałym kontakcie z jego inwestorem –  
PGW Wody Polskie, który w ostatnim piśmie 

poinformował, że zaplanowano zakończe-
nie procesu projektowego do końca roku.  
Aby sfinalizować zadanie, należy jeszcze 
tylko zgłosić Regionalnemu Dyrektorowi 
Ochrony Środowiska zamiar prowadzenia 
działań, uzyskać prawomocną decyzję o śro-
dowiskowych uwarunkowaniach, operat 

Rekrutacja w liczbach

Edukacyjne seminarium w Łajskach

19 czerwca zakończył się pierwszy etap rekrutacji do klas pierwszych 
szkół ponadpodstawowych – rejestracja kandydatów i składanie podań. 

W ramach XII Dni Osób z Niepełnosprawnościami, 6 czerwca w SP im. Stanisława Moniuszki w Łajskach odbyło się 
seminarium pn. „Rozwiązania prawne i ich zastosowanie w praktyce – edukacja o wysokiej jakości dla wszystkich”.

Kandydaci mogli wybrać dowol-
ną liczbę szkół oraz dowolną licz-
bę oddziałów, przy czym musieli 

wskazać tzw. szkołę i oddział pierwszej 
preferencji. Szkoły prowadzone przez 
Powiat Legionowski w pierwszej pre-
ferencji wybrało 841 kandydatów, 
co stanowi 115% wszystkich miejsc 
przygotowanych przez szkoły na rok 
szkolny 2023/2024. Rozkład kandy-
datów przedstawia się następująco:
•  Liceum Ogólnokształcące im. M. Ko- 

nopnickiej w Legionowie – 501 kandy-
datów z pierwszej preferencji na 280 
miejsc, tj. 179%;

•  Liceum Ogólnokształcące im. S. Le-
ma w Stanisławowie Pierwszym –  
108 kandydatów na 96 miejsc, tj. 112%;

•  Liceum Ogólnokształcące w PZSP  
im. W. Wolskiego w Serocku – 8 kandy-
datów na 64 miejsca, tj. 12 %;

 •  Technikum w PZSP im. J. Siwińskie-
go w Legionowie – 108 kandydatów  
na 96 miejsc, tj. 113 %;

•  Technikum w PZSP im. W. Wol-
skiego w Serocku – 43 kandydatów  
na 64 miejsca, tj. 67%;

•  Szkoła branżowa I stopnia w PZSP 
im. J. Siwińskiego w Legionowie –  
52 kandydatów na 64 miejsca, tj. 81%;

•  Szkoła branżowa I stopnia w PZSP 
im. W. Wolskiego w Serocku –  
22 kandydatów na 64 miejsca, tj. 34%.

Konferencja była okazją do wysłu-
chania wystąpień ekspertów. Ma-
rek Tarwacki, nauczyciel i dyrek-

tor SP w Łajskach, przedstawił temat 
zatrudniania osób niebędących nauczy-
cielami. Zofia Lisiecka, prezeska Funda-
cji Edukacyjnej ODITK, omówiła nowe 

zawody w edukacji, w tym Asystenta 
dziecka z niepełnosprawnością (ASPE). 
Poruszono również rolę placówek specjal-
nych i Specjalistycznych Centrów Wspie-
rających Edukację Włączającą (SCWEW). 

Spotkanie, w którym udział wzięli na-
uczyciele i pedagodzy, było niezwykle 

istotne dla budowania świadomości i umoż-
liwiania wymiany najlepszych praktyk 
w dziedzinie edukacji uczniów z niepełno-
sprawnościami. Wydarzenie zorganizowali 
Szkoła Podstawowa w  Łajskach oraz funda-
cja „Promień Słońca” we współpracy z Po-
wiatem Legionowskim.  OPRAC. AMZ

Atrakcje, prezenty i słodkości sprawiły, że w dniu swojego święta uczniom nie 
schodziły uśmiechy z twarzy

Na ukończeniu jest już proces związany z przygotowaniem dokumentacji projektowej 
dla modernizacji wału na Wiśle

Agnieszka  
Powała
radna Rady Powiatu 
Szkoły, dla których organem prowa-
dzącym jest Powiat Legionowski, 
z powodzeniem mogą konkurować 
z placówkami warszawskimi w za-
kresie poziomu nauczania, wykwali-
fikowania kadry nauczycielskiej oraz 
oferty zajęć dodatkowych. Znalazło to 
odzwierciedlenie w tegorocznej re-
krutacji, która pokazała, że powiato-
we szkoły cieszą się dużym zaintere-
sowaniem kandydatów.

Obchody Dnia Dziecka w PZSiPS 
były kolorowe, głośne, smaczne 
i zdrowe. W pięknie udekorowanej 

przestrzeni zorganizowano zabawę ta-
neczną oraz konkurencje sportowe. Do-
datkową atrakcją było malowanie buziek. 

Nie obyło się również bez słodkich nie-
spodzianek - starosta legionowski Syl-
wester Sokolnicki oraz przedstawiciele 
Klubu Senior+ przybyli ze słodyczami, 
gospodynie z Koła Gospodyń Wiejskich 
Skubianka i Koła Gospodyń Wiejskich 

W trakcie konferencji prelegenci 
podkreślali znaczenie wysokiej 
jakości edukacji dla wszystkich 
uczniów, niezależnie od ich 
indywidualnych potrzeb 
i ograniczeń

Powiat Legionowski pozyskał od Samorządu Województwa Mazowiec-
kiego dofinansowanie zadania pn. „Projekt i budowa budynku na potrze-
by Liceum Ogólnokształcącego w Stanisławowie Pierwszym w Gminie 
Nieporęt” w kwocie 300 tysięcy złotych w ramach Instrumentu  wsparcia 
zadań ważnych dla równomiernego rozwoju województwa mazowieckie-
go. Środki zostaną przeznaczane na zakup wyposażenia dla nowej szkoły. 
Umowę w tej sprawie starosta Sylwester Sokolnicki i wicestarosta Kon-
rad Michalski podpisali 21 czerwca.          KB

Dodatkowe środki na edukację

Szkoły opublikują listy zakwalifiko-
wanych 21 lipca. Od 21 lipca do 26 lipca 
uczniowie będą potwierdzali wolę przy-
jęcia do danej szkoły poprzez złożenie 
oryginałów świadectw i zaświadczeń 
o wynikach egzaminu. Listy uczniów 
przyjętych zostaną opublikowane  
27 lipca. 31 lipca ruszy rekrutacja uzu-
pełniająca.  KB

Marzenna 
Kmieciak
Dyrektor PZSiPS 
w Legionowie

W Dniu Dziecka przedszkolaki 
w Przedszkolu Specjalnym w PZSiPS  
w Legionowie odwiedził bardzo waż-
ny gość  - Pan Starosta Sylwester So-
kolnicki.  Dzieci w tym wyjątkowym 
dniu otrzymały miłe niespodzianki, 
były to pluszaki oraz pyszne słodko-
ści. To było bardzo miłe spotkanie. 

z Dosina przygotowały przepyszne 
przekąski. Organizatorem tego przed-
sięwzięcia był Samorząd Uczniowski 
PZSiPS wraz z opiekunami. 

AMZ

wodnoprawny wraz z uzyskaniem prawo-
mocnej decyzji pozwolenia wodnoprawne-
go oraz złożyć wniosek i uzyskać decyzję 
pozwalającą na realizację inwestycji. Prace 
budowlane są zaplanowane na okres 4-5 lat 
po zakończeniu etapu projektowania.

Kilka samorządów, w tym Powiat Legio-
nowski, gminy Jabłonna, Legionowo, Wieli-
szew i Nowy Dwór Mazowiecki oraz Powiat 
Nowodworski już kilka lat temu podjęły sta-
rania o to, aby wał przeciwpowodziowy Wi-
sły został rozbudowany i zmodernizowa-
ny. Zadeklarowały nawet udział finansowy 
w procesie projektowania tych prac.

Inwestycja obejmuje przebudowę wału 
przeciwpowodziowego na długości 18,8 km. 
Modernizacji należy dokonać z uwagi na ko-
nieczność spełnienia wymogów technicz-
nych I klasy ważności budowli hydrotech-
nicznych. Realizacja projektu ma na celu 
poprawę bezpieczeństwa powodziowego 
obszarów chronionych przez obwałowanie. 
Chodzi o obszar o powierzchni ponad 68 km²,  
który zamieszkuje ponad 100 tys. osób.  

JOANNA KAJDANOWICZ
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Zespół Ratownictwa Medycznego z ZOZ „Legionowo” znakomicie zaprezentował się 
podczas II Opolskich Regionalnych Mistrzostw w Ratownictwie  
Medycznym. Na zdjęciu od lewej: Konrad Krysiak,  
Mikołaj Tyczyński i Wojciech Trzopek

Mistrzowie ratowania
Zespół Ratownictwa 
Medycznego z ZOZ 
„Legionowo” zajął  
4. miejsce podczas II Opolskich 
Regionalnych Mistrzostw 
w Ratownictwie Medycznym.

W dwudniowej imprezie wzięło 
udział 26 zespołów ratownictwa 
medycznego z całej Polski. Załogi 

rywalizowały w konkurencjach dziennych 
i nocnych, mając możliwość wykazania 
się oraz zaprezentowania i doskonalenia 
swoich umiejętności w zakresie udziela-
nia medycznych czynności ratunkowych 
w wybranych przypadkach nagłego zagro-
żenia zdrowia lub życia. Organizatorom 
udało się zapewnić wysoki poziom reali-
zmu inscenizowanych sytuacji - uczest-
nicy musieli zmierzyć się między inny-
mi z upadkiem z wysokości, postrzałem 
z broni palnej, wypadkiem skuterów wod-
nych oraz niebezpiecznym dla życia czę-
stoskurczem u młodej osoby, a wszystko 
to pod bacznym okiem sędziów. Nasz ze-
spół w składzie Mikołaj Tyczyński, Kon-
rad Krysiak i Wojciech Trzopek zajmując 
czwarte miejsce i ustępując jedynie kon-
kurentom z Legnicy, Żywca i Krakowa, za-
kwalifikował się do Mistrzostw Polski, któ-
re odbędą się we wrześniu we Wrocławiu.

Organizatorem mistrzostw było Opolskie 
Centrum Ratownictwa Medycznego, patro-
natu honorowego udzielił Marszałek Woje-
wództwa Opolskiego.

KB

Starostwo Powiatowe w Legionowie skorzystało z zaproszenia do udziału w trzech 
legionowskich imprezach mających na celu promowanie zdrowego stylu życia oraz zachęcanie 
mieszkańców do badań profilaktycznych. Stoisko Wydziału Spraw Społecznych pojawiło się na 
Dniu Matki w Ratuszu, Dniu Ojca w Ratuszu oraz na Turnieju Zdrowia Przedszkolaków  
„Ja też będę policjantem”, zorganizowanym na terenie Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 2. 
Pracownice starostwa udzielały informacji dotyczących bezpłatnych programów zdrowotnych 
realizowanych przez Powiat Legionowski, a dodatkowo podczas ostatniej z wymienionych 
imprez przygotowały quiz dla dzieci dotyczący zasad bezpieczeństwa w sytuacjach życia 
codziennego.          KB

Zdrowo na sportowo
Trzecia edycja pikniku rodzinnego pod hasłem „Rośnij 
zdrowo i sportowo”, zorganizowanego przez Koło Gospodyń 
Wiejskich w Chotomowie, odbyła się 17 czerwca.  
Celem imprezy, poza doskonałą zabawą, było budowanie 
wśród uczestników świadomości o wpływie aktywności 
fizycznej i zbilansowanego odżywiania na zdrowie,  
dlatego przygotowano mnóstwo atrakcji sportowych 
i kulinarnych. Wydarzeniu wsparcia finansowego  
udzielił Powiat Legionowski.

KB

Warsztaty dla życia
W szkołach ponadpodstawowych na naszym terenie rozpoczęto 
realizację zleconych przez Powiat Legionowski warsztatów 
z udzielenia pierwszej pomocy przedmedycznej oraz obsługi 
defibrylatora. Pierwsze zajęcia odbyły się w Powiatowym Zespole 
Szkół Ponadpodstawowych w Legionowie, w kolejnych szkołach 
zorganizowane zostaną po wakacjach.

W szkoleniu prowadzonym przez 
ratownika medycznego Łukasza 
Ciasnochę udział wzięli ucznio-

wie z klas 1-3 technikum oraz klasy  
2 i 3 szkoły branżowej wraz z nauczycie-
lami. Uczestnicy zostali poinformowani 
również o zasadach, korzyściach i warun-
kach uczestnictwa w honorowym krwio-
dawstwie.

W przypadku zachorowania lub wy-
padku z zatrzymaniem krążenia i odde-
chu kluczowe dla przeżycia poszkodowa-
nego są pierwsze 4 minuty. W tym czasie 

nie zdąży dotrzeć lekarz, ale proste czyn-
ności ratownicze może wykonać każdy 
uczestnik zdarzenia. Ich celem jest rato-
wanie ludzkiego życia i zdrowia, a także 
ograniczenie w jak największym stop-
niu powstałych urazów i ich następstw.  
To ważne, aby posiąść umiejętność udzie-
lania pierwszej pomocy. Łącznie na ten cel 
Powiat przeznaczył 10 500,00 zł. Prze-
szkolonych zostanie w sumie około 800 
osób. Realizatorem zadania jest Stowarzy-
szenie Honorowych Dawców Krwi Legion.

KB

Uczestnicy szkoleń zdobędą praktyczną wiedzę z zakresu udzielania pierwszej 
pomocy. Być może kiedyś uratują czyjeś życie

Dorota Glinicka
Prezes Zarządu ZOZ „Legionowo”

Nasz zespół miał możliwość sprawdzić swoje umiejętności w różnych okolicznościach 
przyrody. Były tereny skaliste, plaża, nieczynna niecka basenu czy ciepłownia. Za-
wody są jednym z elementów podnoszenia wiedzy oraz nabywania doświadczenia. 
Jesteśmy dumni, że nasi ratownicy medyczni znaleźli się w czołówce najlepszych 
zespołów z całej Polski.

Zdrowie w roli głównej
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Pyszni nasi
Koła Gospodyń Wiejskich z Dosina i Skubianki zdobyły Laury Marszałka 
Województwa Mazowieckiego za najlepsze produkty 2022 roku. 
Gratulujemy!

Gospodynie z Dosina i Skubianki triumfowały 
w konkursie o Laur Marszałka Województwa 
Mazowieckiego

Produkty regionalne, które są wytwarza-
ne zgodnie z tradycyjną i przekazywa-
ną nierzadko z pokolenia na pokolenie 

recepturą, cieszą się coraz większą popu-
larnością. Konsumenci przykładają dużą 
wagę do jakości kupowanych składników, 
a Mazowsze może pochwalić się wytwórca-
mi, których wyroby są zdrowe, ekologiczne 
i mają dobry skład. To z myślą o nich samo-
rząd województwa po raz szesnasty zor-
ganizował konkurs o Laur Marszałka Wo-
jewództwa Mazowieckiego. Z ponad setki 
produktów wybrano te najlepsze w dwuna-
stu kategoriach. Chleb mazowiecki z czar-
nuszką (KGW z Dosina) w kategorii wyroby 
piekarnicze i Pieróg Zegrzyński (KGW Sku-
bianka) w kategorii ryby i przetwory rybne 
zdeklasowały konkurencję w tegorocznej 
edycji konkursu. Nagrody laureatom wrę-
czyli marszałek Adam Struzik i przewodni-
czący sejmikowej komisji rolnictwa i tere-
nów wiejskich Leszek Przybytniak podczas 
uroczystej gali zorganizowanej 31 maja. - Lo-
kalni wytwórcy udowadniają, że w sposób 
tradycyjny można przygotować smaczne 
i zdrowe potrawy. Nasz konkurs to dosko-
nała okazja do ich wypromowania i poka-
zania szerszemu gronu odbiorców. Chce-
my pomóc producentom w budowaniu ich 
marki, która będzie jednocześnie kulinar-
ną wizytówką Mazowsza - mówi marszałek 
Adam Struzik.

Konkurs był skierowany do producen-
tów żywności z terenu województwa ma-
zowieckiego, zarówno firm komercyjnych, 
jak i podmiotów oraz organizacji wytwarza-
jących żywność na mniejszą skalę, np. kół 
gospodyń wiejskich, gospodarstw agrotury-
stycznych czy ekologicznych, a także osób 
fizycznych.

KB

Pikniki nie mogą obejść się bez muzyki na żywo, gier i zabaw oraz poczęstunku. 
O to wszystko zadbali organizatorzy, mieszkańcom nie pozostało nic innego,  
jak integrować się i bawić

Świętowaliśmy z gminami
Powiat Legionowski był 
obecny ze swoim stoiskiem 
podczas Wojciechowego 
Świętowania w Serocku, 
Święta Gminy Wieliszew  
(Go Green Festiwal),  
43. Dni Legionowa oraz 
Święta Gminy Nieporęt. 
Tradycyjnie przygotowaliśmy 
dla dzieci i dorosłych konkurs 
wiedzy o regionie, w którym 
do wygrania były gadżety 
promocyjne. 
Ponadto rozdawaliśmy 
materiały informacyjne 
oraz publikacje turystyczne. 
Organizatorom dziękujemy  
za zaproszenie, 
a mieszkańcom za liczny 
udział i wspólną zabawę.

KB

Osiedlowe piknikowanie
Stowarzyszenie „Batory Pomaga” wraz z radami legionowskich  
osiedli tego lata organizują cykl pikników sąsiedzkich pod wspólnym 
tytułem – „Jak dobrze mieć sąsiada”. Wydarzenia finansowane są  
przy wsparciu Powiatu Legionowskiego.

Organizatorzy zaplanowali pięć spo-
tkań w różnych lokalizacjach na te-
renie Legionowa. Bezpłatne wyda-

rzenia dedykowane są mieszkańcom 
w różnym wieku. Ich celem jest inte-
gracja pokoleń, poprawa relacji między 
mieszkańcami osiedli, a także zapobie-
ganie samotności i wykluczeniu. 

Za nami piknik pn. "Tańczące Pia-
ski", który odbył się 17 czerwca na osie-
dlu Piaski przy Parku Kościuszkowców, 
oraz otwarcie lata pn. „Babciu, dobrze,  
że jesteś”, zorganizowane 23 czerwca  

na Osiedlu Batory. Mieszkańcy korzystali 
zarówno z pogody, jak i rozmaitych anima-
cji przygotowanych przez organizatorów.

Kolejne wydarzenia zaplanowano  
na 1 lipca „U babci jest słodko… Kto 
upiecze najlepsze ciasto?” na Osiedlu 
Sobieskiego, 26 sierpnia na Osiedlu  
Jagiellońska piknik pn. „Jak dobrze mieć 
sąsiada”  oraz 1 września „Gry i zabawy 
naszych Dziadków – zawody sportowe”  
na Osiedlu Młodych. 

Zachęcamy do udziału.
AMZ

społeczność
Fo

t. 
Ar

ch
iw

um
 p

ry
w

at
ne

Ogrody malowane
Tytuł piosenki Jonasza Kofty „Pamiętajcie o ogrodach” był tematem 
przewodnim integracyjnego pleneru malarskiego „Chodź, pomaluj 
mój świat”, zorganizowanego w legionowskim Parku Zdrowia 
w ramach obchodów XII Dni Osób z Niepełnosprawnościami 
Miasta Legionowo i Powiatu Legionowskiego. Wzięli w nim udział 
laureaci konkursu plastycznego Przeglądu Twórczości XII Dni Osób 
z Niepełnosprawnościami. Tak jak w ubiegłym roku uczestnicy 
tworzyli pod kierownictwem artystycznym malarki Barbary Retmaniak. 
W przybory malarskie wyposażyło ich Powiatowe Centrum Pomocy 
Rodzinie w Legionowie, pomocy organizacyjnej udzielili pracownicy 
MOK Legionowo oraz fundacja „Promień Słońca”. Obrazy malowane 
były na płótnie rozciągniętym wokół drzew. Artyści mogli liczyć  
na wsparcie rodzin i wolontariuszy. Ich praca zostanie zaprezentowana 
na wystawie poplenerowej.      KB

Izabela Kownacka  
radna Rady Powiatu 
Coroczne imprezy plenerowe w gminach są doskonałą okazją do wspólnej zabawy i in-
tegracji. Mieszkańcy mogą także zaprezentować swoje osiągnięcia i talenty. Powiat  
Legionowski skorzystał z zaproszeń do udziału w tych imprezach, a nasze stoisko cie-
szyło się dużym zainteresowaniem i było chętnie odwiedzane przez uczestników.  
Poprzez zabawę popularyzowaliśmy wiedzę o regionie.

Anna Gajewska
radna Rady Powiatu
Gmina Serock słynie z tego, że na jej terenie funkcjonują Koła Gospo-
dyń Wiejskich zrzeszające osoby, którym nie brakuje talentów kulinar-
nych. Cieszę się, że dokonania KGW z Dosina i KGW Skubianka zostały 
docenione podczas konkursu o Laur Marszałka Województwa Mazowiec-
kiego. Dziękuję laureatom za tak wspaniałe reprezentowanie naszego re-
gionu na arenie wojewódzkiej oraz za pielęgnowanie tradycyjnych recep-
tur i smaków.
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W ostatnią niedzielę czerwca 
w trzech lokalizacjach pojawił się 
statek, z którego pokładu popłynę-

ły dźwięki muzyki etnicznej w wykonaniu 
zespołu Córy Mary, kultywującego dawne 
tradycje wokalne we współczesnych aran-
żacjach. Zgromadzeni na plaży miejskiej 

w Serocku, plaży przy ul. 600-lecia 
w Wieliszewie oraz Dzikiej Plaży w Nie-
poręcie wysłuchali m.in. pieśni: „Z daw-
na dawnego rzeczeńka płynie”, „Ja za 
wodą”, „Oj ty Janie sobótkowy”, „Ryba-
ku, rybaku”, „Poszła Kasia po wodę”, 
„Gdybym ci ja była wodą czystą”. AMZ

Zaprezentowane przez Córy Mary dawne pieśni ludowe o tematyce związanej 
z wodą przybliżyły ginące zjawisko kultury ludowej i rybackiej, która kwitła na 
naszym terenie na długo przed powstaniem Jeziora Zegrzyńskiego

Koncert na jubileusz
W tym roku Jezioro Zegrzyńskie (zwane też Zalewem 
Zegrzyńskim) obchodzi swoje 60-lecie. Z tej okazji Powiatowa 
Instytucja Kultury w Legionowie zaprosiła mieszkańców 
powiatu na nietuzinkowy, plenerowy koncert urodzinowy.

Jedne z najpopularniejszych 
utworów polskiej sceny muzycznej 
znalazły się w programie ostatniego 
przed wakacyjną przerwą 
koncertu z cyklu „Pałacowe 
spotkania z muzyką”, który odbył 
się 18 czerwca w sali balowej 
jabłonowskiego pałacu.

Prywatka w pałacu

W bigbitowy nastrój słuchaczy 
wprowadził zespół Grzeczni 
Chłopcy w składzie Grzegorz 

Duszak - wokal; Łukasz Jankowski 
- flet, saksofon; Radosław Mysłek - 
perkusja; Piotr Iwański - fortepian; 
Michał Mościcki - kontrabas. Znane 
i lubiane piosenki wybrzmiały w zu-
pełnie nowych aranżacjach, przeno-
sząc publiczność na szaloną prywat-
kę z drugiej połowy ubiegłego wieku. 
W repertuarze znalazły się między in-
nymi „Nie zadzieraj nosa” z repertu-
aru zespołu Czerwone Gitary, „Ktoś 
mnie pokochał” z repertuaru zespo-
łu Skaldowie, „Co ty tutaj robisz” z re-
pertuaru zespołu Elektryczne Gitary, 
„Serduszko puka w rytmie cza-cza” 
z repertuaru Marii Koterbskiej, „Jak 
nie my to kto” z repertuaru Mrozu. 

kultura
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Fortepian i trąbka na Podwieczorek
Sala widowiskowa w Centrum Kultury i Czytelnictwa w Serocku 
ponownie wypełniła się muzyką klasyczną. Kolejny koncert z cyklu 
Muzyczne Podwieczorki, zatytułowany „Od Sinatry do Gershwina”, 
odbył się 11 czerwca.

Ideą koncertowych spotkań  jest za-
prezentowanie mieszkańcom nasze-
go regionu najwspanialszych dzieł 

muzyki klasycznej i nie tylko. Podczas 
drugiego z czterech zaplanowanych 
na ten rok koncertów wystąpili Michał 
Jung – fortepian oraz Jarosław Wójcik 
– trąbka. W programie znalazło się wie-
le lubianych przez melomanów kompo-
zycji, m.in. „Marsz Torreadora” z ope-
ry „Carmen” Georges'a Bizeta, „Hit 
the road, Jack” Raya Charlesa, „What 

Podczas czerwcowego koncertu artyści zachwycili publiczność, zaaranżowanym 
na dwa instrumenty, mistrzowskim wykonaniem utworów
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a wonderful world” Louisa Armstronga,  
„Summertime” Georga Gershwina  
oraz „Vabank” Henryka Kuźniaka. 

Cykl „Muzyczne Podwieczorki” or-
ganizowany jest od września 2020 r. 
w Centrum Kultury i Czytelnictwa we 
współpracy z Instytutem Muzyki Daw-
nej. Powiat Legionowski wspiera finan-
sowo jego realizację. Kolejne koncerty 
zaplanowano na 8 października oraz 
10 grudnia.

AMZ

Kolejny 
sezon 
z plenerami
Powiatowa Instytucja 
Kultury w Legionowie już 
po raz czwarty organizuje 
cykl letnich plenerów, tym 
razem hasło spotkań brzmi 
„Zielono mi…”. Wydarzenie 
adresowane jest do 
młodzieży oraz dorosłych, 
zarówno amatorów, jak 
i profesjonalistów.

O d czerwca do sierpnia, w każdą sobo-
tę, miłośnicy malarstwa i przyrody 
będą spotykali się w różnych lokali-

zacjach na terenie powiatu legionowskie-
go. Nad uczestnikami plenerów czuwa 
i twórczo inspiruje absolwentka warszaw-
skiej Akademii Sztuk Pięknych, malarka 
Katarzyna Gawlik. Za nami już pierwszy 
miesiąc artystycznych spotkań, podczas 
których uczestnicy skupiali się na kolo-
rach. Wszechobecną w przyrodzie zieleń 
„portretowano” nad Jeziorem Wieliszew-
skim, jeziorem w Trzcianach, w malow-
niczych zakątkach Rajszewa oraz Janów-
ka Drugiego.

Plenery są bezpłatne, jednak liczba 
miejsc jest ograniczona i obowiązują za-
pisy. Szczegółowe informacje oraz har-
monogram i miejsca spotkań na stronie  
www.pik.legionowski.pl.

Letnie plenery cieszą się dużą popularnością. Artyści tworzą 
prace, które jesienią zaprezentowane zostaną  
na poplenerowej wystawie w Galerii Sztuki  
„Ratusz” w Legionowie

Na zdjęciu zespół Grzeczni Chłopcy oraz uczestnicy „Pałacowego salonu naukowego”

Ewa Listkowska 
dyrektor Powiatowej Instytucji Kultury

PIK jak zwykle w lecie wychodzi w plener, umożliwiając twórcom realizację pa-
sji artystycznych na łonie natury. Tym razem motywem przewodnim są różne  
odcienie zieleni, zaobserwowane w przepięknych krajobrazach powiatu legio-
nowskiego, które zostaną przeniesione na malowane prace. Cieszy nas fakt,  
że ze względu na miłą i twórczą atmosferę zawiązała się nieformalna, wielopo-
koleniowa grupa plenerowiczów, która stale się powiększa. Zapraszamy wszyst-
kich chętnych, którzy chcą oddać piękno przyrody w swoich pracach, do udzia-
łu w sobotnich spotkaniach.

Koncert „Prywatka z Grzecznymi Chłop-
cami” odtworzył niepowtarzalny klimat 
beztroskiej zabawy, podczas której nogi 
same rwą się do tańca. Występ ogromnie 
spodobał się zgormadzonej publiczności 
i został nagrodzony gromkimi brawami. Na 
kolejny koncert zapraszamy 24 września. 
Współorganizatorem cyklu „Pałacowe spo-
tkania z muzyką” jest Powiat Legionowski.

Koncert poprzedził „Pałacowy Salon 
Naukowy”. Tym razem tematem spotka-
nia był Michał Jerzy Poniatowski, a jego 
postać przybliżyła słuchaczom historycz-
ka sztuki Angela Sołtys. Odbyły się także 
warsztaty tańców dawnych, prowadzone 
przez Macieja Rabalskiego - prezesa zespo-
łu Tańca Dworskiego Corona Florum. Cało-
ści dopełniły stroje z epoki.  KB

Operacja realizowana w ramach strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność wdrażanej przez LGD Zalew Zegrzyński.
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Legionowskie święto biegaczy
Prawie 500 małych i dużych zawodników wzięło udział w 14. edycji biegu Legionowska Dycha. 
Powiat Legionowski był współorganizatorem tego wydarzenia.

Większość biegaczy traktuje Legionowską Dychę jako pretekst do dobrej zabawy 
i wydarzenie towarzyskie 

Z uwagą i nadziejami obserwujemy 
rozwój sportowy Igora Stępnia 
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Dwie pętle po 5 km ulicami miasta po-
konali biegacze rywalizujący w ra-
mach 14. edycji Legionowskiej Dy-

chy. Wcześniej jednak swoje 5 minut mieli 
młodzi adepci, którzy – według kategorii 
wiekowych – ścigali się na dystansach kil-
kusetmetrowych. Wielu sportowców po-
traktowało to wydarzenie rekreacyjnie, 
dlatego na trasie nie brakowało uśmiech-
niętych, wspierających się nawzajem bie-
gaczy.

Złoty medal zdobył Roman Adamowicz, 
który przebiegł 10 km w czasie pół godzi-
ny. Pięć minut po nim na mecie zameldowa-
ła się najlepsza wśród kobiet Ukrainka Na-
talia Semenowicz.

Start i meta Legionowskiej Dychy, a także 
mini miasteczko namiotowe, zostały umiej-
scowione pod Areną Legionowo. Współor-
ganizatorem wydarzenia był Powiat Legio-
nowski.

MK

W 17. edycji Piłkarskiej Ligi Powia-
tu Legionowskiego wzięło udział 
ponad 20 drużyn reprezentują-

cych kluby KS Madziar Nieporęt, AKS 
Mewa Krubin, Akademia Piłkarska DĄB 
Wieliszew, KS Wisła Jabłonna, Sokół Se-
rock oraz - gościnnie - Młode Orły Nowy 
Dwór Mazowiecki. Rozgrywki były po-
dzielone na roczniki: 2011, 2013, 2014, 
2015. W sumie w 17. edycji zagrało pra-
wie 200 zawodników.

Od ubiegłego roku Piłkarska Liga Po-
wiatu Legionowskiego ma inną, niż do-
tychczasowa, formułę. Zrezygnowaliśmy 

z gry o punkty, ale wyróżniamy indywi-
dualne umiejętności. Dlatego drużyny 
w każdym z roczników, poza nagrodami 
za udział, otrzymały wyróżnienia dla Kró-
la Strzelców oraz Najlepszego Bramkarza.

Organizatorem wszystkich dotychcza-
sowych edycji PLPL jest Powiat Legionow-
ski. Przed nami wakacyjna przerwa, a po 
niej planujemy już kolejną, 18. edycję je-
sienno-zimową.

MK

P odczas 30. Mistrzostw Polski Junio-
rów Młodszych w Taekwon-do, które 
odbyły się w Tomaszowie Mazowiec-

kim, reprezentant i stypendysta Powia-
tu Legionowskiego Igor Stępień zdobył 
2 złote medale. W walce o tytuł Mistrza 
Polski w kategorii do 64 kg musiał poko-
nać 5 zawodników. Wszystkie walki wy-
grał w bardzo dobrym stylu. Do tego ty-
tułu dołożył Mistrza Polski w technikach 
specjalnych. 

Igor Stępień przyzwyczaił nas do swo-
ich sukcesów. Jego talent i ciężka praca za-
prowadziły go już do ścisłej kadry Repre-
zentacji Polski. Po raz kolejny gratulujemy.

MK

Koniec 17. edycji PLPL
Piłkarska Liga Powiatu Legionowskiego (PLPL) zagrała po raz 17. Ostatni 
turniej tej edycji odbył się na boisku Klubu Sportowego Madziar Nieporęt.

Reprezentant i stypendysta Powiatu Legionowskiego Igor Stępień wzbogacił 
swoją kolekcję o dwa złote medale Mistrzostw Polski.

Powiat Legionowski wsparł organizację jednego z największych turniejów 
tańca nowoczesnego na Mazowszu – Time for Dance. W imprezie wzięło 
udział kilkuset zawodników.

Time for Dance Kolejne trofea Igora Stępnia

Michał Kobrzyński 
radny Rady Powiatu
Mam to szczęście od wielu lat uczest-
niczyć w przygotowaniach do Legio-
nowskiej Dychy. Chętnie bym pobiegł 
z rozradowanymi ludźmi, ale ktoś musi 
zadbać o kwestie organizacyjne. W tym 
roku zwróciłem szczególną uwagę na 
udział najmłodszych. Było ich znacznie 
więcej, niż w latach ubiegłych. Wiele 
z tych dzieci zostało zarażonych pasją 
biegania przez rodziców, którzy startu-
ją w biegu głównym. Idea przekazywa-
na jest z pokolenia na pokolenie.

L etnia edycja turnieju tańca nowoczesnego 
Time for Dance odbyła się jak zwykle w le-
gionowskiej Arenie. To jedna z najwięk-

szych na Mazowszu tego typu imprez. Rokrocz-
nie bierze w niej udział kilkuset tancerzy z całej 
Polski. Konkurują w kategoriach wiekowych 
oraz stylach: hip hop, disco dance, modern, jazz 
oraz PAI. Startują zarówno soliści, jak i tanecz-
ne formacje.

Powiat Legionowski rokrocznie wspiera tur-
niej Time for Dance. Tym razem w ramach na-
gród dla zwycięzców zakupiliśmy karty poda-
runkowe.

MK

Mariusz Śledziewski
radny Rady Powiatu

Jako trener i radny powiatu cieszę się ze stałego rozwoju sportu dziecięce-
go i młodzieżowego na naszym terenie. Ci chłopcy, którzy – dzięki zaanga-
żowaniu wielu działaczy i trenerów – mają okazję konkurować i uczyć się 
od najlepszych na świecie, być może w przyszłości skutecznie zasilą szeregi 
Ekstraklasy i Reprezentacji Polski. Co prawda grą tej ostatniej jesteśmy te-
raz nieco rozczarowani, ale właśnie dlatego warto szukać nowych rozwiązań 
szkoleniowych. My w powiecie legionowskim takie wdrażamy. 

Piłkarska Liga Powiatu Legionowskiego korzysta z profesjonalnej bazy sportowej 
naszych szkół 


